

中国妇女NGOS名录
Derectory of Chinese Women's NGOs

# 中国妇女 NGOs 名录

Directory of Chinese Women's NGOs

#### **■第一部分** 妇女组织(10-49)

#### Part I Women's Organizations

中华全国妇女联合会

All-China Women's Federation

全国总工会女职工委员会

Women Staff Workers' Committee of

All-China Federation of Trade Unions

山东省妇女联合会

Women's Federation of Shandong Province

云南省妇女联合会

Women's Federation of Yunnan Province

福建省妇女联合会

Women's Federation of Fujian Province

上海市妇女联合会

Women's Federation of Shanghai

湖北省妇女联合会

Women's Federation of Hubei Province

江西省妇女联合会

Women's Federation of Jiangxi Province

湖南省妇女联合会

Women's Federation of Hunan Province

内蒙古自治区妇女联合会

Women's Federation of Inner Mongolia

Autonomous Region

山西省妇女联合会

Women's Federation of Shanxi Province 宁夏回族自治区妇女联合会

Women's Federation of Ning xia

Autonomous Region

西藏自治区妇女联合会

Women's Federation of Tibet Autonomous Region 海南省妇女联合会

Women's Federation of Hainan Province 吉林省妇女联合会

Women's Federation of Jilin Province

甘肃省妇女联合会

Women's Federation of Gansu Province 四川省妇女联合会

Women's Federation of Sichuan Province

#### ■第二部分 妇女研究机构(50-93)

Part I Women's Studies

全国妇联妇女研究所

Women's Research Institute of All-China Women's Federation

北京大学中外妇女问题研究中心

Chinese and Foreign Women's Issues Research

Center of Beijing University

首都女新闻工作者协会

Capital Women Journalists' Association 京伦家庭科学中心

Jinglun Family Science Center

中国计划生育协会

China Family Planning Association

中国艾滋病工作网络

China AIDS Work Network

中国人民大学妇女研究中心

Women's Research Center of the China People's University

中国农业大学农村妇女研究所

Rural Women's Research Institute of China

Agricultural University

首都师大妇女工作理论研究会

Women's Work Theoretical Research

Association of Capital Normal University

农村发展中心妇女部

Women's Department of Rural Development Center

上海复旦大学妇女研究中心

Women's Research Center of Shanghai

Fudan University

天津师大妇女研究中心

Women's Research Center of Tianjin

Normal University

武汉大学妇女研究中心

Women's Research Center of Wuhan University

河北大学妇女研究中心

Women's Research Center of Hebei University

#### 河南大学妇女学研究中心

Women's Research Center of Henan University 东北师范大学妇女研究中心

Women's Research Center of Northeast

Normal University

延边大学妇女问题研究中心

Women's Issues Research Center of Yanbian University

上海市妇女学会

Women's studies Association of Shanghai City

上海市婚姻家庭研究会

Marriage and Family Association of Shanghai City 中国人力资源开发研究会女性人才研究分会 Female Talent Research Branch of Chinese Labor Resource Development Research Association

西安交通大学女性人口研究中心

Female Population Research Center of Xi'an Jiaotong University

## ■第三部分 妇女媒体(94-179)

Part II Women in Media

《中国妇女报》

China Women's Newspaper

《中国妇女》杂志

Chinese Women Magazine

《中国妇运》杂志

Chinese Women's Movement Magazine

英文《中国妇女》杂志

Women of China English Monthly

《世界妇女博览》杂志

World Women's Vision Magazine

《婚姻与家庭》杂志

Marriage and Family Magazine

《农家女百事通》杂志

Rural Women Knowing- All Magazine

《中华家教》杂志

Chinese Family Education Magazine

《妇女研究论丛》杂志

Collection of Women's Research

《中华女子学院学报》

Chinese Women's College Journal

《女性研究》杂志

Research on Women Magazine

《父母世界》杂志

Parents' World Magazine

《今日女报》(周报)

Women's Current Newspaper(Weekly)

《分忧》杂志

Sharing Worries Magazine

《新疆妇女》杂志

Xinjiang Women Magazine

《莫愁》杂志

Do Not Be Anxious Magazine

《家庭》杂志

Family Magazine

《女友》杂志

Female Friend Magazine

《现代女报》(周二报)

Modern Women's Newspaper(Tuesday Paper)

《女士》杂志

Lady Magazine

《家庭教育》杂志

Family Education Magazine

《伴侣》杂志

Companion Magazine

《女子世界》杂志

Women's World Magazine

《时代姐妹》杂志

Sister of the Times Magazine

《海峡姐妹》杂志

Sisters of the Strait Magazine

《妇女生活》杂志

Woman's Life Magazine

《知音》杂志

Bosom Friend Magazine

《女性天地》杂志

Women's Universe Magazine

《现代妇女》杂志

Modern Women Magazine

(内蒙古妇女)杂志

Inner Mongolian Women Magazine

《中外妇女文摘》杂志

Chinese and Foreign Women's Digest

《妇女之声报》

Women's Voice Newspaper

《深圳女报》杂志

Shenzhen Women's Paper

《妇女》杂志

Women Magazine

《为了孩子》杂志

For Children Magazine

《现代家庭》杂志

Modern Family Magazine

《家庭生活报》

Family Life Newspaper

《山西妇女报》

Shanxi Women's Newspaper

《女性大世界》杂志

Women's World Magazine

《妇女之友》杂志

Women's Friend Magazine

《祝你幸福》杂志

Wishing You Happiness Magazine

《恋爱・婚姻・家庭》杂志

Love, Marriage, Family Magazine

《东方家庭报》(周二报)

Oriental Family Newspaper (Tuesday Paper)

《生活潮》杂志

Life Trend Magazine

## 第一部分 妇女组织

Part I Women's Organizations



#### ★中华全国妇女联合会

地址:北京建国门内大街 15号

邮编:100730

电话:010-65221133 65134126

传真:010-65136044

主席:陈慕华

副主席: 黄启璪、张帼英、林丽韫、赵地、聂力、阿沛・才旦卓嘎 (藏族)、玛依努尔・哈斯木(维吾尔族)、郝诒纯、 何鲁丽、孔今仁、韦铄(壮族)、王淑贤、刘海荣

书记处第一书记:黄启璪

书记处成员:赵地、王淑贤、刘海荣、康冷、田淑兰、

华福周、冯淬

中华全国妇女联合会成立于 1949 年 4 月 3 日, 是全国各族各界妇女为争取进一步解放而联合起来的群众团体, 具有广泛的代表性、群众性和社会性。其宗旨是:代表和维护妇女权益, 促进男女平等。

#### 其任务是

- 1. 团结、动员妇女投身改革开放和社会主义现代化建设,促进经济发展和社会全面进步。
- 2. 教育、引导广大妇女,增强自尊、自信、自立、自强的精神, 全面提高素质,促进妇女人才成长。
- 3. 代表妇女参与国家和社会事务的民主管理、民主监督,参 与有关妇女儿童法律、法规、规章的制定,维护妇女儿童合法权

#### 益。

- 4. 为妇女儿童服务。加强与社会各界的联系,协调和推动社会各界为妇女儿童办实事、办好事。
  - 5. 巩固和扩大各族各界妇女的大团结, 加强同港澳台地区及

华侨妇女的联谊,促进祖国统一大业。积极发展同世界各国妇女的 友好交往,增进了解和友谊,维护世界和平。

妇女联合会按照国家的行政区划建立地方各级组织。机关和事业单位建立妇女委员会。厂矿企业的基层工会女职工委员会及 其以上各级工会女职工委员会均是妇女联合会的团体会员。其他 在民政部门注册登记的全国性和地方性的妇女团体,各行业妇女 自愿组织的为社会、为妇女服务的协会、联谊会、宗教团体和其他 群众团体的妇女组织,自愿申请,经全国妇女联合会或当地妇女联 合会同意,可作为妇女联合会的团体会员。

中华全国妇女联合会的最高权力机构是全国妇女代表大会, 每五年召开一次。大会确定中华全国妇女联合会五年期间的主要 任务和工作计划,修改章程并选举执行委员会。执行委员会选举常 务委员会并选举、决定全国领导机构成员。常务委员会是执行委员 会闭会期间的领导机构,下设书记处,由常务委员会推选第一书记 和书记若干人组成,主持日常工作。

1993 年9月1日至6日在北京召开了中国妇女第七次全国代表大会。根据国家有关部门关于妇女儿童事业发展计划及《妇女权益保障法》的规定,根据《提高妇女地位内罗毕前瞻性战略》平等、发展与和平的总目标,大会提出了九十年代中国妇女发展的十项目标:

- ——广泛宣传文明进步的妇女观,增进全体公民对妇女权利 的认识,推动全社会为保障妇女权益创造良好的环境。
- ——大力促进各类妇女人才成长。增加妇女参与经济和政治 决策及在科技领域的人数。基本实现县以上党政领导班子中都有 女性。
- ——提高女性在各级学校的入学比例,发展城乡女子成人教育、职业技能教育、实用技术培训。保障适龄女童入学,遏制女童辍

学。基本上扫除青壮年妇女文盲。

- ——扩大妇女就业领域。确认人类自身生产的社会价值,逐步建立和完善生育保障制度。认真贯彻实施女职工劳动保护的规定。
- ——发展社区服务, 推进托幼事业, 加速家务劳动社会化进程。男女共同承担家务劳动和抚育子女。
- ——进一步帮助贫困地区妇女改善生产生活条件,寻求参与发展经济的有效形式。开发扶贫项目,兴办扶贫实体,帮助贫困地区妇女稳定地解决温饱问题。
- ——普及妇女卫生知识,发展妇幼保健事业。降低孕产妇死亡率,提高农村新法接生率。改善妇女生存与发展的环境。
- ——促进儿童少年健康成长。加强妇女儿童培训及活动阵地 建设。
  - ---保护妇女实行计划生育的权利。
  - ——惩治迫害妇女尤其是对妇女施加暴力的行为。

#### ★All-China Women's Federation

Address: 15 Jianguomennei Dajie, Beijing

**Zip Code:** 100730

**Telephone:** 010 - 65221133

Fax:010 - 65136044

President: Chen Muhua

Vice President: Huang Qizao, Zhang Guoying,

Lin Liyun, Zhao Di, Nie Li, Apei Caidan Zhuoga (Tibetan), Mayinuer Hasmu (Uygur),

Hao Yichun, He Luli,

Kong Lingren, Wei Yu (Zhuang), Wang Shuxian, Liu Hairong

First Member of the Secretariat: Huang Qizao Members of the Secretariat:

Zhao Di, Wang Shuxian, Liu Hairong, Kang Ling, Tian Shulan, Hua Fuzhou, Feng Cui.

Founded on April 3, the All-China Women's Federation is a mass organization for uniting and emancipating the women of all nationalities and walks of life in China. It has wide, public and popular representation. The purpose of the Federation is to represent and uphold women's rights and interests and promote equality between men and women.

The All-China Women's Federation performs the following functions:

- 1. Unite and mobilize women to participate in China's reform and opening up program and the drive for socialist modernization and advance economic progress and overall social betterment.
- 2. Educate and guide the Chinese women to strengthen their sense of self-respect, self-confidence, self-improvement and self-reliance, promote the all round improvement of women and train more women professionals.

- 3. Participate in the democratic management and supervision of state and public affairs on behalf of Chinese women, contribute to the adoption of laws, decrees and regulations on women and children and uphold the lawful rights and interests of women and children.
- 4. Provide services to women and children, enhance contacts with the general public and coordinate and promote activities that meet the interests of women and children.
- 5. Consolidate and enhance the unity among women of all nationalities in China, develop friendly ties with women in Hong Kong, Macao and Taiwan and with overseas Chinese women and thus promote the great cause of China's reunification. Actively develop friendly exchanges with women of other countries to deepen understanding and friendship and safeguard world peace.

The All-China Women's Federation has local federations throughout the country. Women committees are set up in the Party, government departments, people's organizations and in educational, science, culture, health and other public institutions. The grassroots women employee committees in factories and the women employee committees in the trade unions are group members of the Federation. Other national and local organizations that

have registered with the civil affairs departments of the government, the voluntary associations, clubs and religious bodies set up by women in all walks of life that provide service to women and the women branches of other people's organizations may apply for and join the Federation as group members with the approval of the All-China Women's Federation or its local federations.

The highest leading body of the All-China Women's Federation is the National Congress of the Chinese women. The Congress meets every five years to decide on the work guidelines for the Federation during the five year period, amend the Constitution and elect the Executive Committee. The Executive Committee, in turn, will elect the Standing Committee and elect and decide on the members of the national leading body. When the Congress is in recess, the Standing Committee exercises leadership on behalf of the Executive Committee. It has under it a secretariat. The first secretary and the members of the secretariat are chosen by the Standing Committee to handle day-to-day affairs of the Federation.

The Seventh National Congress of the Chinese Women was convened September 1-6, 1993 in Beijing. In accordance with the government plan for promoting the cause of women and children, the